

Ref.: HO 10\3\2025\

Date: 16th December 2025

الرقم: م ر 958/2025/3/10

التاريخ: 16 ديسمبر 2025

Customs Notice No. (18) of 2025

Waiving the Collection of Customs Deposits on Transit Shipments moving between the Customs Centers in Ras Al Khaimah

Dear our Valued Customer,

Within the endeavors of Ras Al Khaimah Customs to facilitate and simplify the customs procedures, and to serve you in a better way, we are pleased to inform you that the collection of customs deposits on Transit shipments moving between the customs centers in Ras Al Khaimah has been waived. Thus, the importing and exporting companies must abide by the conditions and rules stated hereinunder, which are as follows:

- 1- The other routine customs procedures (including customs clearance, inspection and examination) shall apply.
- 2- Each single shipment of moved goods, materials or consignments must arrive within 12 hours as from the date and time of exit from the customs center of departure. The 12-hour period shall be calculated as from the issuance time and date of the customs gate pass.
- 3- The clearance companies must deliver the original Exit-Entry certificate to the customs center of destination.

إعلان جمركي رقم (18) لسنة 2025

إلغاء تحصيل الضمانات الجمركية على شحنات العبور (الترانزيت) المتنقلة بين المنافذ الجمركية في إمارة رأس الخيمة

عملائنا الكرام،
في إطار سعي جمارك رأس الخيمة لتسهيل وتبسيط الإجراءات الجمركية وخدمتكم بشكل أفضل، نود إعلامكم بأنه تقرر إلغاء تحصيل الضمانات الجمركية على شحنات العبور (الترانزيت) المتنقلة بين المنافذ الجمركية في إمارة رأس الخيمة على أن تلتزم الشركات المستوردة والمصدرة بتطبيق الشروط والضوابط المذكورة في هذا الإعلان وهي كالتالي:

- التزام بتطبيق الإجراءات الجمركية الأخرى الاعتيادية (التخلص الجمركي، والتفتيش والمعاينة).
- يجب أن تصل البضاعة أو المورد أو الإرساليات المنقولة خلال 12 ساعة من خروج الشحنة الواحدة من جمرك المغادرة وتحسب من توقيت إصدار تصريح البوابة.
- تقوم شركات التخلص بتسلیم أصل شهادة الخروج / الدخول إلى جمرك المقصد.

- 4- The shipment must be sealed with both the electronic seal and the customs seal.
- 5- The shipment sealing fees must be paid (AED 20 fee for the customs seal and only AED 50 for applying the electronic seal).
- 6- A customs smuggling offence shall be filed pursuant to the Articles of the GCC Common Customs Law and a fine of double the payable customs tax (duty) shall be imposed in the following cases:
 - a- the company fails to deliver the shipment to the customs center of destination within 12 hours as from the date and time of exit from the customs center of departure.
 - b- the company fails to submit the Exit/Entry certificate (*duly endorsed by the customs center of destination*) immediately upon arrival of the shipment to the customs center of destination.

Customs Circular No. (12) of 2018 and Customs Circular No. (21) of 2019 shall be repealed.

Dr. Rashed Rashed AlMehrzi
Director General



د. راشد راشد المحرزي
المدير العام

- 4- ضمان ترخيص الشحنة بالرصاص الإلكتروني والجماركي.
- 5- دفع رسوم ترخيص الشحنة (رسم الرصاص الجمركي 20 درهماً) الرصاص الإلكتروني (رسم تركيب الرصاص الإلكتروني فقط 50 درهماً).
- 6- تحرر مخالفة تهريب جمركي وفق مواد قانون الجمارك الموحد لدول مجلس التعاون الخليجي وفرض غرامة بمقابل مثلي الضريبة "الرسوم" الجمركية المستحقة في الحالات المذكورة أدناه:
 - أ- عدم الالتزام الشركة بالوقت المصرح لوصول الشحنة 12 ساعة من خروج الشحنة الواحدة من جمرك المغادرة.
 - ب- تخلف الشركة عن تقديم شهادة الخروج / الدخول (المعتمدة حسب الأصول من جمرك المقصود) فور وصول الشحنة جمرك المقصد.

يلغى التعليم الجمركي (12) لسنة 2018
والتعليم الجمركي (21) لسنة 2019.